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فرناز محمدزادهشورا
روزنامهنگار
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   تعیین تکلیف حریم تهران در قانون تقسیمات کشوری

   اظهارنظرهای اعضای شورای شهر درباره توضیحات فرماندار تهران

   نمایشگاه سئول مردم را به بیمارستان و تیمارستان می کشاند

   لجبازی برای انتقال نمایشگاه به شهر آفتاب

   حریم تهران گوشت قربانی شده است

   آلودگی هوا و ترافیک؛ 2مسئله اصلی تهران

   تفاوت نقش فرمانداری و شورا در حکمرانی

احمــدقیومیبــااشــارهبه
موضوعحریمبهعنوانیکیاز
موضوعاتخاصوقابلتوجهدر
تهران،گفت:طی2سالگذشته
حریمشهرتهرانحفظشده؛حوزهایکهمتعلقبه
آیندهاست.مسائلحریمپایتختبهدلیلعدمتطابق
مصوباتشورایعالیشهرسازیومعماریباقانون
تقسیماتکشوریاست.قانونتقسیماتکشوری
مرزهاوحریمهایشــهرهارامشــخصکردهوبر
همیناســاستهرانبا22شــهرو7شهرستاندر

حریمخودمواجهاست.
قیومیدرادامهمیافزاید:3هفتهگذشتهجلسهایبا
حضورشهردارواستاندارتهرانبرگزارشدکهدرذیل
آنکارگروهیتشکیلشدکهیکبارمسئلهحریمرا
بررسیکندوتطبیقکاملآنباقانونصورتبگیرد.
درحقیقتحریمتهرانچیزیاستکهبایدمورد
موافقتقرارگیردوخوشبختانهباکنترلخوبیکه
صورتگرفتهظرف2سالگذشــتهتعرضیبهآن
صورتنگرفتهاســت؛بنابراینامیدواریماشکالات

اینحوزهبهزودیرفعشود.

پسماندسوزی؛ عامل جدید آلودگی هوا
فرمانــدارتهراندربخشدیگــریازصحبتهای
خودبهطرحجامعپسمانداشــارهکردوگفت:در
کارگروهپسمانددرفرمانداریتهرانمقررشدطرح
جامعیبرایحوزهپسماندتهیهشود؛پسماندیکه
همچهرهبصریتهرانراخرابمیکندوهمسایر
معضلاتوآسیبهایاجتماعیرابههمراهدارد؛بر
همیناساسضرورتداردکهاینطرحجامعهرچه

زودترتهیهشود.
اوبابیاناینکهدرحوزهمحیطزیستوپسماند،تنها
آلودگیناشــیازترددخودروهاراشاهدنیستیمو

پسماندسوزیهمبهاینفضاینامبارکدامنزده
است،گفت:کودکانزبالهگردیمیکنندوعدهای
اینزبالههاراازآنهامیخرندوبخشیازآنسوزانده
میشودکهآلودگیهوارابهدنبالدارد.ضرورتدارد
کهدرپیشبردطرحجامعپســماندکهدرکارگروه
پسماندفرمانداریبهدنبالآنهستیم،شورابهما

کمککند.

رشد صدور مجوزها در بافت فرسوده
قیومــیدرادامــهتوضیحــاتخودبــهموضوع
بازآفرینیبافتفرســودهتهرانپرداختوگفت
کهخوشــبختانهکارویژهایدرسازماننوسازی
شهرتهرانصورتگرفتهواتفاقاتخوبیدرحال

شکلگیریاست.
درحقیقترشــد۱۴۱درصدیصدورمجوزهادر
بافتفرسودهعملکردقابلتقدیریرانشانمیدهد،
امابستهتشــویقی۱۹گانهاگرکاملاجراییشود،
میتواندکمککندمعضلبافتفرســودهتهرانرا

زودتربهسرانجامبرسانیم.

بررسی انتقال نمایشگاه از سئول به شهر آفتاب
فرماندارتهــرانبهموضوعجابهجایینمایشــگاه
بینالمللیتهرانازســئولبهشهرآفتابکهیکی
ازموضوعاتداغمدیریتشهریاست،اشارهکرد
وگفت:اینیکموضوعمزمناستکهسالهاست
رویآنبحثمیشــود.بحثایناستکهاگرقرار
استاتفاقیبیفتدبایدجمیعجهاتموردبررسی
قرارگیرد.بایــدتمهیداتیدرمحلشــهرآفتاب
درنظرگرفتهشودکههمانندمحلفعلیمارادچار
مشکلنکند.درموضوعبحثتبلیغاتمحیطینیز
تاقبلازتصمیمگیریدرموردمجموعهنمیتوانیم

محدودیتیایجادکنیم.

در ادامه، هریک از اعضای شورا درخصوص توضیحات فرماندار تهران اظهارنظر کردند.

مهــدی چمــران، رئیس 
شورای شــهر تهران: در 
فضایی وســیله ای ایجاد 
می کنیم که آســایش و 
آرامش مــردم را از بین 
می برد؛ این فضا، نمایشگاه بین المللی در خیابان 
سئول است. این اظهرمن الشمس است و باید چه 

چیزی بگوییم که بدانند این نمایشگاه مردم را 
می کشد و به بیمارستان و تیمارستان می فرستد؟ 
دلیلی بالاتر از این؟ ما انتظار نداریم که فرمانداری 
مقابل ما بایستد. ما به تنهایی به جنگ می رویم. 
سازمان نمایشگاه ها دکان اســت و دلال بازی 
می کند. نمایشگاه سلامت مردم را از بین می برد. 
این کار یعنی چه و چه معنایــی دارد؟ به جای 

اینکه بگوییم نمایشــگاه مخل آسایش مردم 
اســت، می گوییم این مخالفت چه دلیلی دارد؟ 
چطور دودی که از مغازه سنگکی بالا می رود مخل 
آسایش است، اما نمایشگاهی که نقاط مختلف 
شهر را درگیر می کند، مخل آسایش نیست؟ ما به 
کمک نیاز نداریم، اما به چوب لای چرخ گذاشتن 

هم نیاز نداریم.

علیرضا نادعلی، سخنگوی شورای شهر: مسئله 
نمایشگاه بین المللی یکی از مشکلات تهران است. 
ما از ابتدای این دوره درخصوص نمایشگاه آفتاب 
و برگزاری نمایشگاه های پرمخاطب در نمایشگاه 
بین المللی مباحثی را مطرح کردیم. استفاده کمی 
از نمایشگاه آفتاب می شود و نمایشگاه بین المللی برای مردم مشکل ساز 

است. در مواردی احساس می کنیم لجبازی شده است.

احمد صادقی، رئیس کمیته شــفافیت: از نگاه 
فرماندار درخصوص حریم تهران تشکر می کنیم، 
اما قوانین نیاز به اصــلاح دارند. موضوع حریم با 
منیت ها برطرف نمی شود. حریم به گوشت قربانی 
تبدیل شده که به هر طرف کشیده می شود. امروز 
حریم بزرگ ترین آسیب است و باید توسط جامعه نخبگانی به بهترین 

شکل و براساس مدل علمی قابل دفاع برطرف شود.

ناصر امانی، عضو کمیســیون برنامه و بودجه: 
درتهران به عنوان کلانشهری با جمعیت بسیار 
زیاد باید مسائل هر بخش به طور جداگانه مورد 
توجه باشــد. آلودگی هوا و ترافیک 2مسئله 
اصلی تهران اســت؛ برای رفع این مشکل و 
گرفتاری، چه راهکاری وجود دارد؟ آیا دستگاه ها وظایف خود را در 

این زمینه انجام می دهند؟

میثم مظفر، رئیــس کمیته بودجه: 
نقش فرمانداری در حکمرانی کشور 
با شــوراها متفاوت است. فرمانداری 
دارای ســطح حاکمیتی است و نباید 
به سمت اجرای برنامه های تکنیکی 
در محلات برود. هرچند دغدغه ها درســت باشد، وظیفه 
اجرای مصوبات دولت در شهرســتان و مدیریت بحران و 
ایمنی، حفظ حریم شهرها و تعدادی موضوع خاص و اعمال 

سیاست های جمعیتی از وظایف فرماندارهاست.
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الزام رعایت نرخ مصوب تعرفه ها در مجموعه های ورزشی

زهرا شمس احسان، رئیس کمیته اجتماعی شورای شهر تهران: بازدیدهای میدانی از مجموعه های ورزشی 
حاکی از آن است که اغلب مجموعه های ورزشی که توسط مناطق ۲۲گانه به روش های مختلف به بهره بردارها 

واگذار شده، تعرفه های مصوب را رعایت نمی کنند.

دخالت برخی از افراد در اجرای طرح پارک حاشیه ای
سیدجعفر تشکری هاشمی، رئیس کمیسیون حمل ونقل شورای شــهر تهران: برای اجرای پارک حاشیه ای، 
شهرداری با ۲شرکت قرارداد بسته که یک شــرکت اقدام به خرید تجهیزات کرده و شرکت دیگر نیز در حال 
اجرای مقدمات کار است. اما  برخی از افراد جلوی این قراردادها را گرفته اند و اجازه نمی دهند کار پیش برود.

هشدار عضو شورای شهر درباره خشک شدن درختان
ناصر امانی، عضو کمیســیون برنامه و بودجه شــورای شــهر تهــران: درختان زیادی در بوســتان ســرخه حصار 
منطقه۱3، لویزان منطقه۴ و بوستان چیتگر واقع در منطقه۲۲ خشک شده اند. جمعا در این 3بوستان ۱۲هزار 

و۷۰3 درخت خشک شده اند که یک فاجعه است.

توزیع بیش از یک میلیون تن آسفالت در تهران
پرویز ســروری، نایب رئیس شــورای شــهر تهــران: از ابتــدای این دوره مدیریت شــهری، شــاهد اجــرای نهضت 
آسفالت ریزی بودیم. برخی محلات شاید ۱۰سال رنگ آسفالت را ندیده بودند و با اقدامات محله محور شهرداری 

و شورای شهر تهران این مهم حاصل شد و یک میلیون  و۲۰۰هزار تن آسفالت در سطح شهر توزیع شد.

چرا برخی دست از سر بورس برنمی دارند؟
امروزپیامکافزایــشنرخبهرهاعتبارکارگــزاریدریافت
کردم.سؤالمایناستکهوقتینرخبهرهاعتبارکارگزاریها
تا26درصدافزایشمییابدکهخودتورمزاستچرابورسرا
تورمزامیدانند؟تابازارسرمایهتکانیخوردهوجانمیگیرد
دوبارهعدهایتعمداآنرازمینمیزنندوسرمایههایچند

سالبرزمینماندهمردماستکهدودمیشود.
نعمتی از یزد

توسعه فضای سبز جدی تر دنبال شود
مرتباخبارمربوطبهفضایســبزومحیطزیسترادنبال
میکنم.نیازبهافزایشفضایســبزجدیاست.باتوجهبه
افزایشجمعیتوهمینطورتعدادخودروهادرسطحشهر،
بیشازپیشنیازمندفضایسبزچهبهلحاظزیباییبصری

وچهبهلحاظپاکیزگیهواوتولیداکسیژنبیشترهستیم.
مهدی از تهران 

گرانفروشی اپراتورهای تلفن همراه بیداد می کند
همشــهری،صدایمارابهاپراتورهایتلفنهمراهبرسانید.
دوبســتهدههزاروپانصدتومانییکروزهبرایچندبارباز
کردنگوگلویکساعتروبیکاوایتاونیمساعتاینستاگرام
مصرفشدند.واقعاچگونههزینههایاینترنترابیناعضای
خانوادهمدیریتکنیم؟آیانبایدبرایخانوادهایکهچندجوان

ونوجواندارداستثناییقائلشوند؟
مدیری از کرج


استخر شمالی بوستان گفتگو نیازمند پاکسازی است

استخرشمالیبوســتانگفتگونیازبهلایروبیولجنکشی
دارد.همهکاشــیهایسفیدایناســتخرزیبالجنبسته
ومنظرهناخوشــایندیرقمزدهاســت.لطفاایناســتخر

پاکسازیشود.
عاملی از تهران 

جاده کرج - کندوان روشنایی کافی ندارد
نبودروشــناییکافیومناســبدرجادهکرج-کندواندر
محدودهپلخواب،بارهاموجبتصادفوآسیببهرانندگان
وخودروهایشانشــدهاســت.باتوجهبهپرترددبودناین
مسیردرتمامیایامســال،لازماستتاچراغهایروشنایی
بیشتریبرایآنتعبیهشــودتاازتکراراینقبیلحوادث

جلوگیریشود.
ارجمندی از بابلسر

شماره تلفن ارتباطي با خوانندگانبامردم گزارشکارامروز

مهم ترین اقدامات مدیریت شــهری،کف مناطق رخ می دهد و 
همشهری در پی مطالبه گری از شــهرداری های مناطق است تا 
مشخص شود هر منطقه در هر روز چه اقدامی انجام داده است.

منطقه 

ایمن ســازی  معابــر شــمال تهــران بــا هــدف پیشــگیری از حــوادث 1
احتمالی و خطر ریزش ترانشه ها )فرورفتگی های مصنوعی یا طبیعی 

در سطح زمین( انجام شد. 

منطقه 

در چهل وهفتمیــن جلســه ملاقــات مردمــی بــا شــهروندان بــه 9
موضوعات مرتبط با شهرسازی رسیدگی شد. 

منطقه 

تکریم و معارفه شــهردار ناحیه ۴ و مدیر زیبا سازی صورت گرفت. 5
همچنین موضوعــات مرتبط به مســائل زیســت محیطــی، هرس 

درختچه های منطقه و بازدید از پروژه ها نیز انجام شده است.

منطقه 

عملیات اصلاح هندسی واقع در میدان شوش از اول هفته جاری 12
به مرحله اجرا درآمده است. ساماندهی این میدان تأثیر بسزایی بر 

بهبود شاخص های عملکردی حمل ونقل خواهد داشت.

منطقه 

طــرح بازپیرایــی معابــر شــاخص محــلات و محورهــای بزرگراهــی 18
کلید خورد. شســت و شــو، نظافت و هرس درختان اهــم اقدامات 

پیش بینی شده در این طرح هستند.

منطقه 

در راســتای مسقف ســازی  پایانه شــهید حقانــی، ســکوهای انتظار 3
مســافر به طول تقریبی ۹۰ متر احداث شــد. مسقف ســازی  پایانه 

شهید حقانی تا پایان امسال به اتمام خواهد رسید.

منطقه 

مجتمع تجاری داد در مرکز شهر تهران با دستور قضایی مهروموم 11
شد. قرار است این مرکز تخریب و نوسازی شود.

منطقه 

طرح ساماندهی معتادان متجاهر در محلات ۹گانه عملیاتی شد. 16
در راستای اجرای این طرح ۲۷کلونی شناسایی و معتادان جمع آوری 

و به مراکز پیش بینی شده منتقل شدند.

منطقه 

جلسه هماهنگی رســیدگی و بررسی طرح های پیشــنهادی نواحی 7
پنج گانه منطقه، بــرای اجرای طرح تحولی ۲۰گانه خدمت در شــهر 

تهران با حضور مدیران شهری منطقه ۷ برگزار شد.

منطقه 

6پــروژه شــهری در منطقــه افتتــاح شــد کــه شــامل احــداث پــل 14
دوربرگردان هم سطح بلوار ابوذر، احداث و ایمن سازی  دیوار حائل 

پل خاوران تقاطع بزرگراه امام علی و... است. 

منطقه 

جلسه هم اندیشی سازمان نوسازی شهر تهران با بررسی پروژه های 20
خدماتی و مسکونی محله نفرآباد و ساماندهی ناحیه صنعتی شمال 

منطقه ۲٠ برگزار شد.

منطقه 

به منظور افزایش سرانه های خدماتی محلات، دومین پمپ بنزین 2
بزرگراه یادگار امام)ره( در مسیر شمال به جنوب با مشارکت بخش 

خصوصی درحال احداث است.

منطقه 

شــهردار منطقــه ۱۰ از کســب رتبــه نخســت ایــن منطقــه در حــوزه 10
مناسب سازی  معابر شهری در بین مناطق ۲۲ گانه خبر داد.

منطقه 

جلسه ستاد برف روبی منطقه برگزار شد و شهردار از محور خیابان 6
ولیعصــر بازدید کــرد. همچنین نشســت مدیران منطقــه با هیأت 

تخلفات شهرداری تهران تشکیل شد.

منطقه 

بازآفرینی 8۱درصدی بافت فرسوده انجام شــده و در همین رابطه 13
68پلاک در سال ۱۴۰۲نوسازی شده است.

منطقه 

همایش به وقت سلامت با موضوع پیشگیری از بیماری های زنان 19
برگزار شد و مورد استقبال شهروندان قرار گرفت.

منطقه 

عملیات کاشت نشای بنفشه و همیشه بهار در حاشیه بزرگراه ها و 4
بوستان های منطقه انجام شد.

منطقه 

در راستای جمع آوری شبکه فرعی آب های سطحی و بهسازی انهار 17
سطح منطقه، طی ۷ ماه ابتدای سال جاری، عملیات جمع آوری انهار 

فرسوده و احداث کانیو به طول 8هزار و 665متر اجرا شده است.

منطقه 

لایروبی انهار و تخلیه حوضچه ها، پاکسازی جداره های شهر، نظافت 8
و شست وشوی نهرها، طعمه گذاری، شست وشوی مخازن، لایروبی 

انهار و... در سطح محلات نواحی شش گانه انجام شد.

منطقه 

شــهردار منطقه ۱5از ناحیه 8بازدیــد و روند اجرای طــرح برخورد با 15
تغییر کاربری های غیرقانونی را بررسی کرد. با اجرای 3فاز از این طرح 

بیش از ۲هکتار از اراضی طی ۴ ماه گذشته آزادسازی شده است.

منطقه 

 چهارمیــن نشســت شــورای مدیــران ارتباطــی صنایــع منطقــه بــا 21
حضور شهردار منطقه، مشــاور وزیر و رئیس مرکز ارتباطات و امور 

بین الملل وزارت صمت برگزار شد.

منطقه 

با کاشت درخت و گونه های گیاهی در حاشیه تقاطع غیرهمسطح 22
و زیرگذر معبر شهیدان علیمردانی حدود 8 هزار مترمربع به سرانه 

فضای سبز منطقه اضافه شد.

کوچ مزاحمان از بازار تهران
شهرداریتهرانبرایرفعخطرفعالیتاصنافدرمناطق۱۱و۱2اقداممیکند

لیلا شریفگزارش
روزنامهنگار

آتش در بــازار تهران یکــی از هراس های اهالی 
پایتخت اســت و هر بار که دود سیاهی در حوالی 
جنوب تهران رویت می شــود، چشــم ها رد دود 
را می زند تا مبادا آتش به جان بــازار و انبارهای 

زیرزمینی اش افتاده باشد.
این نگرانی ناشی از تجربه های تلخ آتش سوزی در 
بازار است؛ چراکه همین چند  ماه پیش - 16خرداد- 
چنان آتشی در انبار چســب و حلال های کفاشی 
بازار سیدولی شعله ور شد که تا چند روز نفس ها 
را در سینه حبس کرده بود. ســرانجام نیروهای 
آتش نشانی پس از 54ساعت کار بی وقفه توانستند 

بلا را از سر شهر تهران دور کنند.

همزمان با این آتش سوزی، معاون نظارت در سازمان 
بازرسی کل کشــور در نامه ای رسمی به نهادهای 
مربوطه خواستار سرعت بخشیدن به »ایمن سازی و 

رفع خطر« از بازار بزرگ تهران شد.
رفع خطر از بازار تهران بخشــی از یک طرح کلی 
یعنی ساماندهی مشــاغل مزاحم و ناایمن است تا 
از این طریق بند20 ماده55 قانون شــهرداری ها 
به درستی اجرا شود. طبق این بند مصادیق مشاغل 

مزاحم در آیین نامه ســاماندهی مشاغل و اصناف 
مزاحم شهری مصوب1396/7/30 هیأت وزیران 
به دلیل آلودگی و مزاحمت  و ســروصدای زیاد و 
شرایط ناایمن نمی توانند در محدوده شهر فعالیت 

کنند.
تا کنون بخشی از اصناف مانند فروشندگان چوب، 
آهنگران، مبل ســازان و... به شهرک های اطراف 
تهران مانند خاوران، شادآباد و... منتقل شده اند، 

اما هنوز بخش اعظمی از مشــاغل مزاحم و ناایمن 
حاضر در محدوده بازار و مناطق اطراف آن نیازمند 
جابه جایی هستند. واحدهای صنفی حوزه چرم و 
کفش دست دوز با توجه به مواداولیه اشتعال زا در 
اولویت جابه جایی قراردارنــد و در گام بعدی قرار 
اســت نوبت به اصناف تولید پوشاک، طلاسازها، 
تولیدکنندگان جوراب، کشباف و تفت دهندگان 

آجیل برسد.

 پیگیری ماده 55 قانون شهرداری ها 
در کمیسیون بند 20

ماده55قانونشهرداریهامربوطبهوظایفشهرداریاستوبند

مکث
20اینمادهقانونیاختصاصبهمشاغلمزاحمدارد؛مشاغلیکهبه
واسطهفعالیتشانمزاحمتهاییبرایشهرونداندارندیاخلاف
اصولبهداشتیدرشهرهستند.بنابراینشهرداریطبقاینمادهقانونیوظیفهدارد
تاازایجادوتأسیساماکنیکهبهنحویموجببروزمزاحمتبرایساکنانیامخالف
اصولبهداشتدرشهرهاست،جلوگیریکند.همچنینطبقاینقانونشهرداری
مکلفشدهتاکارخانهها،کارگاهها،گاراژهاو...راکهفعالیتشانباعثآلودگیهواو
صوتیمیشودوبامسائلزیستمحیطی)تجمعحشراتوجانورانموذیو...(همراه

است،تعطیلیابهخارجشهرمنتقلکند.

اخطار به صاحبان مشاغل مزاحم
شهرداریدرموردتعطیلوتخریبوانتقالمشاغلمزاحمبهخارجازشهرمکلف
استعلاوهبراخطاربهمالکانونمایندگانصنوفو...مهلتیهمبابتاصلاحفرایند
مشاغلدرراستایرفعمزاحمتهابدهد.اگرصاحبملکبهنظرشهرداریمعترض
باشدبایدظرف۱0روزاعتراضخودرابهکمیسیونیباعنوانکمیسیونبند20ماده
55قانونشهرداریها)3نفرازطرفشورایاسلامیشهرانتخابمیشوند(ارائهدهد.
رأیاینکمیسیونقطعیولازمالاجراستوهرگاهرأیکمیسیونمبنیبرتأیید
نظرشهرداریباشدیاصاحبصنفو...درموعدمقرراعتراضنکردهباشدیااقدامات
لازمدرمهلتتعیینشدهصورتنگرفتهباشد،شهرداریمیتواندبهماموریتخود

عملکند.

راه ارتباطی با نمایندگان
مردمبرایارتباطبانمایندگانشورایاسلامیشهردرمجامعوحوزههایاجراییو
اداریکشوربرایارائهنظراتوپیشنهادهایخودمیتوانندباواحدارتباطمردمی
شورایشهرتهراندرفضایمجازیازطریقشمارهتلفن0۹۹۱5۱0۴000دربستر

پیامرسانهایداخلیپیامارسالکنند.

شعب کمیسیون بند 20
درحالحاضرکمیسیونبند20دارای2شعبهاستودبیرخانهآندرمحلساختمان
شماره2شورایشهرتهرانقراردارد.اعضایپارلمانشهریکهدراینکمیسیون

حضوردارندعبارتنداز:
شعبهاولکمیسیون:جعفربندیشربیانی،سودهنجفیوحبیبکاشانی
شعبهدومکمیسیون:نرگسمعدنیپور،محمدآخوندیومهدیاقراریان

  برخی از مشاغل مزاحم
 مراکز ساخت مواد محترقه

 اصطبل چهارپایان و مراکز دامداری
 کوره های آجر، گچ و آهک پزی

 کارخانه های آلاینده

  پیشنهاد نقل مکان انبارها به شهرآفتاب 
مهدی چمران، رئیس شــورای شــهر: در رابطه با جابه جایی و ساماندهی مشاغل 
خطرآفرین، رایزنی و هماهنگی هایی با دادستانی داشته ایم تا بحث ایمنی مورد توجه 
قرار بگیرد. برای افزایش ایمنی شهر، ابتدا بحث ســاختمان های ناایمن مورد توجه 

قرار گرفت و به ساختمان های پرخطر اخطار داده شــد که خوشبختانه برخی از این 
ساختمان ها ایمن شدند.  در مورد انبارها نیز اقدامات مهمی را آغاز کرده ایم؛ چراکه 
انبارها نباید در شــهر و بازار حضور داشته باشــند؛ این انبارها باید به خارج از شهر 
منتقل شوند. در حال حاضر برخی از مسئولان اصناف پارچه فروش ها یا تولید کنندگان 
پوشاک پیشنهاد داده اند که تولیدی ها و انبارهایشان را به اطراف شهر آفتاب منتقل 

کنند و در داخل شهر تنها به بحث فروش بپردازند. ما از این درخواست استقبال کردیم 
و با آنها همکاری خواهیم کرد. درباره انبارهای ناایمن با دادستانی هماهنگ کرده ایم؛ 
چراکه بسیاری از این انبارها مانند تیمچه حاجب الدوله به هیچ وجه ایمن نیستند و اگر 
آتش سوزی اتفاق بیفتد، ایمنی شهر زیرسؤال خواهد رفت؛ بنابراین شکی نیست که 

این انبارهای ناایمن باید ساماندهی شوند چراکه بسیار خطرناک هستند.

 کدام اصناف از تهران خارج خواهند شد؟
سعید بیگی، مدیرعامل شــرکت ساماندهی مشاغل 
تهران: شرکت ساماندهی براســاس بند20 ماده55 
قانون شهرداری، ناظر بر جلوگیری و ممانعت از ایجاد 
مزاحمت های شغلی است. این مزاحمت  ها چند دسته 
دارد و می تواند شامل آلودگی صوتی، محیط زیست و... 
باشد. قانون چند تکلیف برای شهرداری مشخص کرده است. براساس تکلیف 
اول شهرداری باید با تکیه بر تمهیدات مشخص، مزاحمت برخی مشاغل را 
رفع و رجوع کند. اگر در مواردی به تمهیدات ابلاغی توجهی نشود و امکان 
فعالیت واحد صنفی بدون ایجاد مزاحمت وجود نداشته باشد، رأی تعطیلی 

مغازه را صادر خواهیم کرد.
25رسته براساس آخرین ابلاغ وزارت کشور مشمول خروج از شهرها هستند. 
این مصوبه در تمام کشور مورد توجه قرار گرفته است و در برخی از مناطق 
تهران مانند مناطق 11 و 12 رسته های شــغلی داریم که جزو آن 25رسته 
شغلی مزاحم قرار نمی گیرند، اما به دلیل قرار گرفتن در محله هایی با تراکم 
بالای واحدهای صنفی، تبعات ترافیکی و ایمنی ایجاد شده است؛ بر همین 
اساس تصمیم گرفته شد که این واحدهای صنفی از محله ها خارج شوند و 
به اطراف شهر یا مناطق دیگر بروند؛ به عنوان مثال صنف کفاشان دست دوز، 

تولید کنندگان پوشاک، کشباف، تفت آجیل و طلاسازها باید جابه جا شوند.
در گذشــته اصناف بســیاری مانند چوب فروش های پل چوبی، آهنگران، 
مبل سازها و... به شــهرک های صنفی اطراف تهران منتقل شدند، اما چون 
فرایند انتقال یک فرایند طولانی و مذاکره محور اســت باید الزامات تمام 
ذی نفع ها بررسی شود؛ به همین دلیل ممکن اســت که یک فرایند انتقال 
چند سال طول بکشد. ایجاد مشوق ها و تعیین زمین در حال پیگیری است 
و امیدواریم در آینده به نتیجه برســد. اولویت ما مربوط به صنف کفاشان 
دست دوز است. این صنف نزدیک به 1500واحد فعال در بازار دارد و متأسفانه 
به دلیل استفاده از مواد شــیمیایی و چســب، حوادثی را به بازار تحمیل 
می کنند. برای تسهیل این کار یکی از شهرک های صنعتی اطراف تهران را 
درنظر گرفته ایم. مشکلاتی در رابطه با قوانین واگذاری زمین داشتیم و طی 
مکاتباتی که شهردار تهران با وزیر صمت انجام دادند،  برخی از این الزامات و 
محدودیت ها برای صنف کفاشان دست دوز برداشته شد تا بتوانند تسهیلات 
بلندمدت  را در اختیار این صنف قــرار دهند. در مرحله بعد تولیدکنندگان 
پوشاک در اولویت هســتند؛ به دلیل اینکه بازار تهران به دلیل نزدیکی به 
محل عرضه و توزیع کالا همواره مورد استقبال تولیدکننده بوده، اما فضای 
بازار ظرفیت حضور این حجم از تولیدکنندگان را ندارد. این صنف نزدیک 
به 30هزار عضو دارد و برنامه ما این است که بخش تولید این اصناف را از بازار 
جابه جا کنیم. خوشبختانه اصناف تولیدکننده پوشاک نیز از این کار استقبال 
می کنند. امیدواریم با پیگیری های انجام شــده مانع ادامه تبدیل خانه های 

قدیمی به انبارها شویم و بار ترافیکی بازار را کاهش دهیم.
سومین مورد کارگاه های طلاسازی است؛ به دلیل اینکه از مواد شیمیایی در 
آبکاری استفاده می شود. دســته چهارم مربوط به تولیدکنندگان کشباف 
و جوراب اســت و صنف تفت دهندگان آجیل به دلیل استفاده از گاز و بوی 
نامطبوعی که ایجاد می شــود، در اولویت های بعدی جا به جایی قرار دارد. 
البته بخش اندکی از صنف تفت دهندگان آجیل در بــازار باقی مانده اند. با 
تفاهمنامه ای که اواسط سال گذشته با شرکت شهرک های صنعتی نوشتیم، 
قرار شد که 35درصد ظرفیت شــهرک های صنعتی برای این موضوع مورد 
توجه قرار بگیرد. پیگیری ها در حال انجام است و تفاهمنامه چهارجانبه بین 
شهرداری، شهرک های صنعتی، اتاق اصناف و اتحادیه نوشته ایم. اولویت ما در 
مناطق 11 و 12 است، اما در خلازیر منطقه19 و همچنین منطقه4 نیز مشکلاتی 

داریم. این مناطق هم در مراحل بعدی پیگیری خواهند شد.

 60هزار واحد صنفی فعال در بازار زیر ذره بین شهرداری منطقه
وحیدرضا انارکی محمدی، شهردار منطقه12: آنچه در بازار به عنوان مشاغل مزاحم و ناایمن 
تعریف می شود، مربوط به بخش تولید است؛ چراکه تولید منجر به انبارداری می شود و از 
سوی دیگر حمل ونقل در فضای فرسوده بازار و مسیرهای منتهی به تولیدی ها، مشکلات 
زیادی را ایجاد می کند. مشاغل مربوط به ســنگبری، گچ، آهک و آهن آلات در گذشته و 
بخش زیادی از مشاغل مرتبط با مواد شیمیایی نیز از محدوده بازار خارج شده اند؛ با وجود 
این برخی از مشاغل صنفی به صورت غیرقانونی به فعالیت خود ادامه داده اند و طبق مواد قانونی با آنها برخورد 
خواهد شد. در حال حاضر بخشی از واحدهای صنفی صنایع چرم و وابسته به آن به شهرک چهاردانگه رفته اند 
و درصورت تحویل دادن فاز دوم و سوم، باقی صنف  هم جا به جا خواهند شد. صنف کشباف و صنایع وابسته نیز 
به دلیل استفاده از مواد اشتعال زا و شیوه تولید، داوطلب این جابه جایی هستند و در برنامه های آتی این صنف 
جابه جا خواهند شد. نزدیک به 60 هزار واحد صنفی فعال در بازار داریم. براساس آیین نامه ساماندهی مشاغل 
و اصناف مزاحم شهری، با تمام اصناف مورد اشاره قانون برای ساماندهی، ایمنی ساختمان ها و فعالیت هایشان، 
جلسات مستمری داریم. ما تا کنون با اتحادیه های تولید پارچه، چرم، جوراب، سبد، طلا و... جلسه داشته ایم. 
دولت و شرکت ساماندهی نیز کمک خواهند کرد تا این جابه جایی ممکن شود. بدون شک مقاومت هایی از سوی 
اصناف وجود دارد؛ چراکه فاصله گرفتن انبار تولید از مغازه برای این مشاغل کمی سخت است و توجه ندارند که 

این موضوع می تواند برای دیگران خطرساز باشد که در این شرایط قانون میانداری خواهد کرد.
ناگفته نماند که شهرداری منطقه علاوه بر جابه جایی مشاغل مزاحم به موضوع ایمن سازی  این اصناف در شرایط 
فعلی نیز توجه دارد. امسال موفق شدیم 16 تا 17 سرا در بازار را که هر کدام دارای چندین واحد صنفی تجاری و 

تولیدی هستند،  برای فعالیت های ایمن سازی و آتش نشانی مجاب کنیم.

  تهران، نیازمند بازنگری جدی در مسئله ایمنی است
سوده نجفی، عضو هیأت رئیسه شورای اسلامی شهر تهران: کسب وکارهای مختلفی در 
شهر تهران فعال هستند که بخشی از این فعالیت ها یا ایمنی را رعایت نمی کنند و خود 
مشکل ایمنی دارند یا در محلی حضور دارند که آن محل دارای خطر است؛ به همین دلیل 

ما در طول سال ها شاهد حوادثی همچون آتش سوزی این مغازه ها در سطح شهر هستیم.
برابر با بند 20ماده 55قانون شــهرداری ها، اختیاراتی به مدیریت شهری داده شده که 
می تواند با اســتناد به این قانون برخوردهای لازم را داشته باشد، اما این موضوع نیازمند حل منطقی بر مبنای 
مطالعات و بررسی های لازم است تا درصورت امکان برخی از این مشاغل خطرآفرین یا انبارهای آنها به خارج از 
شهر منتقل شوند. لازم به ذکر است که برخی از این مغازه ها شناسایی شده و به آنها اخطارهای لازم داده شده 
است. قطعا فعالیت این مشاغل در شهر تهران بدون حادثه و خطر نبوده و نیست. ما در سال های گذشته شاهد 
آن بودیم که همین مشاغل حوادث و خطراتی برای شهر داشتند. شرکت ساماندهی مشاغل با همکاری سازمان 
آتش نشانی و سازمان پیشگیری و مدیریت بحران باید درخصوص این مشاغل بررسی ها و مطالعاتی را در دستور 
کار داشته باشد. در برنامه چهارم توسعه شهر تهران نیز برخی احکام پیرامون این موضوع درنظر گرفته شده 
است. این موضوع مربوط به کمیسیون سلامت، محیط زیست و خدمات شهری شورای شهر است و در کمیته ایمنی 
پیگیری می شود. آنچه امروز شهر تهران در همه بخش ها به آن نیاز دارد، موضوع بازنگری جدی مسئله ایمنی در 

همه ابعاد مدیریت شهری است. متأسفانه این مسئله در همه بخش ها ملموس است.

واحد صنفی فعال 
در بازار

60.000
واحد صنفی 

مربوط به کفاشان 
دست دوز بازار

1.500
عضو در اصناف 
تولیدکنندگان 

پوشاک بازار

30.000
سرای بازار در مسیر 

ایمن سازی
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انتقاد عضو شورا از طرفداران شعار 
زن، زندگی، آزادی

جبههمقاومتاســلامیحماسباتکیه
برمفهوموالایآزادیورهاییازچنگ
ظالــم،32روزپیشبااجــرایعملیات
منحصربهفــردطوفانالاقصــیفصــل
جدیدیازمبارزهورویاروییبارژیممنحوسصهیونیستیرا
گشود؛رژیمیکهبرایتداوماشغالگریخودباپشتوانهسرویس
اطلاعاتیموســادوبهکارگیریانواعابزارهایالکترونیکیو
دیوارهایحائل،سلاحهایویژهرزمشــهری،بهرهگیریاز
آخرینتکنولوژیدرحوزهجنگافزارهایزرهیو...بهدنبال

نمایششکستناپذیریخودبرآمدهبود.
رژیمکودککشبااستفادهازاینمواردبهدنبالمخابرهاینپیام
بهجهانبودکهاراضیاشغالی،قلعهایدستنیافتنیهستند
واینزمینهایغصبی،امنوامانبرایصهیونیســتها.اما
طوفانالاقصیتمامهیبتاینامپراتوریبناشــدهرویآب
رافروریختونشــاندادکهسیســتمیهمچونموسادهم
نمیتوانددربرابرخواســتملتیکهعزمخودرابرایرهایی

جزمکردهاست،کاریازپیشببرد.
رژیمصهیونیستیدرحوادثسالگذشتهایران،هرآنچهداشت
رابهمیدانآوردوتمامتوانخودتحتلوایشعارزن،زندگی،
آزادیرابهخدمتگرفــت.دراینمیانعدهایخودفروخته،
فریبخوردهوناآگاهبهمســائل،واردمیدانشدندوهرروزبا
سردادنشعارزن،زندگی،آزادیبهعنوانپیادهنظامموسادبه
ایفاینقشپرداختندوتحتتأثیربازیرسانهایصهیونیستها

بهدنبالنمایشحقآزادیزنبرآمدند.
درآنروزهااسمزنانزیادبهگوشمیرسیدوهرروزعدهای
برطبلآنمیکوبیدندتاندایوااسفایخودرابرایوضعیت
زنانبهگوشجهانیانبرسانند؛زنانیکهبعدازانقلاباسلامی
توانستهبودندنقشآفرینیرادراجتماعبیاموزندوبهعناصری
تأثیرگذاردرجامعهمبدلشوند.حالابعدازگذشتچندماهاز
فتنهزنانهصهیونیستهاودیگربدخواهاناینمرزوبومشاهد

نمایانشدنصورتواقعیتولیدکنندگاناینشعارهستیم.
چراتادیروزدرایرانزنانبرایاینهااهمیتداشتند،اماامروز
زناندرباریکــهایبهنامغزهچنانبیاهمیتمیشــوندکه
جانشانهرثانیهدرخطراست؟چراهماکنوندرشرایطیکه
هرروزخبریجدیدازقتلعامزنانوکودکانمظلومفلسطین
بهگوشمیرسددیگرخبریازروشنفکرانداخلینیست؟آیا
غیرازایناستکهاینافرادایمانواقعیبهشعارخودشاننیز
نداشتند؟کهاگرداشــتندزندرهرنقطهازجهانزناستو
بایدبرایآزادیاش،برایجانشوبرایامنیتشدلنگرانبود.
ملتشــریفایراندرآنروزهایتلخبهمانندهمیشــهوبا
بصیرتــیمثالزدنیصفخــودراازدروغپــردازانوپروژه
بگیرانشــعارزن،زندگی،آزادیجداکردند.امروزماشاهد
نسلیآرمانیهســتیمکهرویکردش،عملکردش،ذهنیتش
وساختارششــعارمحورنبودهودلشبهمعنیواقعیبرای
زنانوکودکانمیتپد؛خصوصاآنانیکــهامروزمظلومانهو
درســکوتدرغزهبهخاکوخونکشیدهمیشوندوصدای
شکستناستخوانهایشــانبهگوششــعاردهندگانسال

گذشتهنمیرسد.
*رئیسکمیسیونفرهنگیواجتماعیشورایشهرتهران

آخرین اولتیماتوم تهران به سئول
روزگذشتهفرماندارتهرانباحضوردرصحنشورایشهربهموضوعاتمختلفشهریازجملهترافیکناشیازنمایشگاهبینالمللیوحریمتهرانپرداخت

بلعیده شــدن حریم تهران، ترافیک ناشی از 
نمایشگاه بین المللی تهران، جولان دستفروشان 
و سدمعبرهای موجود، نوسازی بافت فرسوده 
و... ازجمله موضوعات داغ این روزهای مدیریت 
شهری اســت که بحث و نظر درباره آن شدت 
گرفته و شورای شهر و شهرداری تهران یک صدا 

به دنبال حل این معضلات شهری هستند. 
روز گذشته پارلمان شــهری میزبان فرماندار 
تهران بود؛ برهمین اساس بحث برسر مشکلات 
پایتخت که یک سر آن به فرمانداری و استانداری 
تهران منتهی می شود، حسابی گرم شده بود. در 

یکصدونودمین جلسه علنی شورا، مهدی چمران 
با انتقاد تندی به موضوع نمایشگاه بین المللی و 
ترافیک ناشی از آن پرداخت و علیرضا نادعلی 
نیز آن را یک لجبازی میان شهرداری و نمایشگاه 

بین المللی دانست. 
همچنین موضوعات دیگر مانند حریم تهران، 
آلودگی هوا و ترافیک توســط ســایر اعضای 
شورای شهر مطرح شــد. برهمین اساس احمد 
قیومی ضمن تقدیر از تصویب طرح ها و لوایح در 
صحن شورای شهر برای ایجاد خدمات بهتر به 
شهروندان، به ورود فرمانداری تهران و همکاری 
با مدیریت شــهری برای بهبود معضلات شهر 
پرداخت. به گفته فرماندار تهران به موضوعاتی 
چون حریم های گسل، مترو، رودخانه و... باید 

   ضرورت ساماندهی اتباع بیگانه در تهرانتوجه جدی کرد.

   تعامل بیشتر فرمانداری و شورا در مسائل فرهنگی

   کمبود سرانه سلامت در برخی محلات کم برخوردار

   همکاری شورا و فرمانداری برای ترافیک و آلودگی هوا

زهرا شمس احسان، رئیس کمیته اجتماعی: جایگاه سیاسی 
فرمانداران برای مردم حائز اهمیت اســت. انتظار می رود 
مشکلاتی که مردم سال ها با آن دست و پنجه نرم می کنند، 
با کمک فرماندار برطرف شود. باتوجه به اهمیت سیاسی و 
امنیتی تهران و الزام تشکیل شورای عالی آب کشور، انتظار 
می رود که اعضای شورا به اعضای شورای حفاظت منابع تهران اضافه شوند. برای 

ساماندهی مطلوب امور اتباع، همکاری در این زمینه بسیار ضروری است.

نرگس معدنی پور، رئیس کمیســیون فرهنگی و اجتماعی: 
تقاضای بنده تعامل بیشتر بین فرمانداری و شورا در مسائل 
فرهنگی و اجتماعی است. همکاری بیشتر فرمانداری منجر به 
اجرای بهتر طرح ها و لوایح این حوزه می شود. رفت و برگشت 
لوایح فرهنگی و اجتماعی، اجرای آنها را طولانی تر می کند. 
ما به جز شهرداری، وظایف دستگاه ها را در طرح ها و لوایح درنظر می گیریم و تمام 

دستگاه های اجرایی در این لوایح دیده می شوند.

سوده نجفی، عضو هیأت رئیسه شورای شهر: در حوزه سلامت 
حرفی به میان نیامد. با توجه به بیانات مقام معظم رهبری و 
تأکید ایشان به سلامت به عنوان مسئله درجه یک کشور، 
متأسفانه سرانه سلامت بعضاً در بسیاری از شهرستان ها پایین 
است و این مســئله در محلات کم برخوردارتر، محسوس تر 
دیده می شود. آنچه اهمیت دارد و از فرماندار انتظار داریم پیگیر شوند، توجه ویژه 

وزارت بهداشت به سرانه بهداشتی پایتخت است.

سیدجعفر تشکری هاشمی، رئیس کمیســیون عمران و حمل ونقل: 
فرمانداری در شهری قرار گرفته که استانداری و حاکمیت بر آن سایه 
انداخته است. این شــهر با تمام ابعاد ویژه تاریخی، با مسائل ویژه ای 
روبه روست و انتظار می رود مشــکلات آن توسط فرمانداری برطرف 
شود. مسائل و خواسته های مردم مربوط به عذاب و رنج آنها از ترافیک 
و آلودگی هواست؛ نقش شهرداری و شورا روشن و بی بدیل است، اما اجرای این وظایف به 
همکاری نیاز دارد؛ اینکه بعد از هر آلودگی هوا مدارس و ادارات را تعطیل و ابراز نگرانی کنیم، 
راه حل نیست. ما انتظار داریم فرمانداری در کنار شهرداری و شورا جلساتی در طول سال 

برگزار کند، نه در زمان بحران.

دقیقاپارسالهمینروزهابودکهدرفضایمجازیشایعاتیمنتشرشدکهناسا

پروژه
وجودگازمتانرابالایسرمرکزپردازشزبالهآرادکوهثبتومنتشرکردهاست.
بهدنبالآنبسیاریازفعالانمحیطزیستنسبتبهاینموضوعاعتراضکردند.
معضلآرادکوهوفشارســنگینیکهرویاینمرکزبرایازبینبردنزبالههایپایتختوجود
دارد،تمامینداشتهوجنوبشــهرتهرانزیربارزبالهکلپایتختگرفتارشدهاست.رفعاین
مشکلازنظرمدیریتشــهریبهدورنماندهودرواقعدرسفرمدیرانشهربهچینبرایاین
معضلهمفکریشدهاست.درحالیکهتمامیرسانههاصرفابهموضوعورودواگنهایمترو
پرداختندوسایرمسائلازنگاهشانبهدورماند،حملونقلتنهادستاوردسفرزاکانیبهچین
نبود.خریدزبالهسوزهاینسلجدیدکهدنیاازآنهابهرهمنداستوکشورماسالهاستدریک

عقبماندگیبهسربردهبود،اینبارموردتوجههیأتاعزامیازبهشتقرارگرفتهبود.
شــهردارتهرانباحضوردریکبرنامهتلویزیونیمیگوید:درتهرانروزانه5هزارو۴00تن
زبالهبهجنوبشهرمنتقلمیشود.درجنوبشهریکزبالهسوزوجودداردکه200تنزباله
میسوزاندوبهبرقوسایرمواردتبدیلو5هزارو200تنهمدفنمیشودکهدههاسالاست
اینروندادامهدارد.2شرکتدرگذشتهشناساییشدهبودندکهدرسفرخودبهچینازاین
شرکتهابازدیدکردیموبهایننتیجهرسیدیمکهاینقابلیترادارندتادستگاههایزبالهسوز
رادرشهرمستقرکنند.اودرادامهمیافزاید:ایندستگاههاباحداقلآلودگیوبرابربانیمیاز
استاندارداروپاوچین،زبالهرابهانرژیتبدیلوازطرفیدیگرآبتولیدشدهراتصفیهمیکنند.
دستاوردهایایندستگاهها70برابردستگاهزبالهسوزتهراناست.هیأتچینیبهتهرانسفر
خواهدکردوقرارشدهکهچینسرمایهگذاریکندومابازایآنبرقازتهرانبگیرد.شبکهبرق
سراسریاستومیتوانباوزارتنیروتفاهمکردکهبرقرادرمرزتحویلدهیم.دراینمیان

پروندهآلودگیومشکلاتزیستمحیطیتهرانهمبستهخواهدشد.
زاکانیبااشارهبهاینکهتفکیکپســماندازمبدأدردنیاتجربهناموفقیبودهاست،بیانکرد:
تفکیکازمبدأتنهابرایبرخیاقلامصورتمیگیردکهبهاقلامدارایارزشافزودهبالامربوط
میشود.مابقیاقلامدردستگاههایزبالهسوزتبدیلبهانرژیمیشوند.کلزبالههابهانرژی

تبدیلخواهندشدوپسماندآنبهبلوکتبدیلمیشود.
همچنیندرهمینرابطه،سیدجعفرتشکریهاشمیبهخبرنگارهمشهریمیگوید:طیاین
تفاهمنامهممکناست۴یا5دستگاهزبالهسوزجدیدتهیهکنیموآنرادرنقاطمختلفتهران
قراردهیمکهتماماینموارددرصورتیاســتکهباشرکتموردنظربهقراردادبرسیم.درآن
صورتدیگرنیازنخواهدبودکهزبالههاازنقاطمختلفشهربهیکنقطهبرایامحامنتقلشود.
رئیسکمیســیونعمران،حملونقلوترافیکشورایشــهردرادامهتصریحکرد:درتمام
کشورهایتوسعهیافتهایندستگاهزبالهسوزوجودداردواینشرکتنزدیکبه۱000دستگاه
رابهشهرهایمختلفدنیافروختهاست.امروزمایکعقبماندگیداریم.اودرادامهمیافزاید:
وروداینزبالهســوزهایککارنوآورانهوخلاقانهنیســت،امیدواریمباایندســتگاههااین
عقبماندگیچندسالهتهرانجبرانشود؛البتهتماماینموارددرصورتیاستکهشهرداری
تهرانپیگیریلازمراانجامدهدتاتفاهمنامهایکهداشتیمبهنتیجهبرسد.بهروزرسانیدربحث
پسماندوازبینبردنزبالههاموضوعیاستکهدردورهجدیدمدیریتشهریدنبالشدودر
سفرچینتجلیپیداکرد.درواقعدرکناردستاوردهایحملیونقلیکهاینسفرداشتنباید
اینرافراموشکنیمکههیأتاعزامیبهچینبهمسائلمحیطزیستیهمنگاهویژهداشتهاست.
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